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Aizritējušas pirmās diskusijas par vētras 
postījumu novēršanu

7. augusts Dobeles novada iedzīvotājiem noteikti 
atmiņā paliks vēl ilgi. Cīņa ar postošās vētras sekām 
notiek vēl aizvien, tādēļ  Dobeles novada domes 
priekšsēdētājs Ivars Gorskis kopā ar citiem domes 
pārstāvjiem, Sociālā dienesta, Juridiskās nodaļas un 
Būvvaldes speciālistiem, kā arī pagastu pārvaldes 
vadītājiem aicina novada iedzīvotājus uz diskusiju, lai 
pārrunātu vētras radīto seku novēršanas procesu un 
atbildētu uz interesentu jautājumiem.

Pirmā tikšanās 
norisinājās  
Bukaišos

4. septembrī Bukaišu tau-
tas namā notika pirmā diskusi-
ja. Bukaišu iedzīvotāju cietušo 
mājsaimniecību skaits ir bijis ie-
spaidīgs: līdz 1. septembrim tika 
saņemti 78 iesniegumi finansiā-
lajam atbalstam jumtu un logu 
remontam, kā arī 26 iesniegumi 
krīzes pabalstam.

Klātesošajiem uzskatāmā 
veidā tika prezentēta līdz šim 
sniegtā palīdzība, iekļaujot apse-
koto ēku skaitu, izmaksāto pabal-
stu apjomu un izvesto atkritumu 
skaitu tonnās. Lai ikviens cietu-
šais veiksmīgi spētu nokārtot pa-
balsta saņemšanu, tika skaidrota 
iesniegumu iesniegšanas kārtība 
un termiņi.

Pēc prezentācijas iedzīvo-
tāji uzdeva sev neskaidros jau-
tājumus. Tika izteikts sašutums 
par nesamērīgi dārgo būvnieku 
pakalpojumu un materiālu cenu. 
Lai gan lielākā daļa atnākušo jau 
bija saņēmusi finansiālo atbalstu 
par jumta un logu remontu, jo- 
projām aktuāls bija jautājums par 
citām atbalsta iespējām, ko var 
sniegt pašvaldība. Kā norādīja 
iedzīvotāji, pagastā dzīvo daudz 
mazturīgu cilvēku, kuriem ar vie-
nu pabalstu varētu būt par maz.

Pašvaldības pārstāvji skaid-
roja, ka papildus pašlaik izmak-
sājamam pabalstam vētrā no-
postīto dzīvojamo māju jumtu 
un logu atjaunošanai paredz arī 
citus pašvaldības sniegtos sociā- 
lās palīdzības pabalstu veidus, 

tajā skaitā arī pabalstu krīzes 
situācijā, kas paredz finansiālo 
atbalstu vēl līdz 2500 eiro. Lai ie-
gūtu šo konkrēto pabalstu, māj-
saimniecībai jāatbilst vairākiem 
kritērijiem, ko  izvērtēs speciāli 
veidota komisija, jo visam jānorit 
juridiski pareizi. 

Biedrības  
«Tavi draugi» 

saziedotā nauda tiek 
taupīta 

Tiem cietušajiem, kuriem 
nav līdzekļu, lai varētu kārtī-
bā savest arī citas saimniecības 
ēkas, piemēram, šķūņus, kūtis vai 
garāžas, tiks izmantoti biedrībai 
«Tavi draugi» saziedotie aptuve-
ni 23000 eiro. Atnākušos uzru-
nāja arī biedrības pārstāve Beāte 
Bēvalde:

– Saziedotā naudas summa 
tiek taupīta pēdējam etapam. 
Biedrības brīvprātīgie dara visu 
iespējamo, lai sniegtu palīdzību 
ikvienam, kam tā ir nepieciešama. 
Pašlaik aktīvi strādājam pie tā, 
lai noslēgtu līgumus, lai biedrība 
kopā ar dažādiem uzņēmumiem 
būtu gatava iedzīvotājiem par 
draudzīgākām summām dot ie-
spēju iegādāties materiālus – lo-
gus, kokmateriālus un citus – ga-
dījumā, ja nepietiks ar to summu, 
kura tiks saņemta kā papildus 
finansējums jūsu pieejamajiem 
līdzekļiem. 

Bez finansiālā atbalsta ie-
dzīvotājiem bija interese arī par 
atkritumu izvešanu, ko šobrīd 
pašvaldība bez maksas piedāvā 
līdz 1. oktobrim. Jautājumi bija 

saistīti ar atkritumu konteineru 
izvietošanas vietām un iespējām 
tos izvietot tuvāk mājvietām. Kā 
norādīja pašvaldības speciālisti, 
šādas iespējas ir un par to jāziņo 
pagastu pārvaldēs.

Augstkalnes 
iedzīvotājus satrauc 

šīfera nodošanas 
termiņš

Otrdien tikšanās aizritēja 
Augstkalnes pagastā. Pēc apkopo-
tās informācijas no Augstkalnes 
pagasta iedzīvotājiem pašvaldība 
līdz 5. septembrim ir saņēmusi 
254 iesniegumus par nepiecieša-
mo atbalstu vētras seku likvidē-
šanai. No pagasta ir izvestas 21,28 
tonnas būvniecības atkritumu un 
242 tonnas azbesta šīfera, kura 
apjoms joprojām nemazinās, un 
šis fakts rada bažas iedzīvotājos: 
kur varēs nodot šīferi, kad 1. ok-
tobrī nodošanas un izvešanas ter-
miņš beigsies.

Iedzīvotājus interesēja arī 
arboristu pakalpojumi, lai likvi-
dētu bīstamos kokus, kas jebku-
rā mirklī var apdraudēt cilvēku 
drošību. Sanāksmē izskanēja 
pamatotas bažas no Dzeguzē-
nu ciemata iedzīvotājiem. Tur 
vairākām daudzdzīvokļu mājām 
vētrā ir norauti jumti, bet paš-
laik ar pašu spēkiem ir par maz, 
lai tos atjaunotu pēc iespējas 
īsākā periodā. Vairāki dzīvokļu 
iemītnieki joprojām pēc piedzī-
votās vētras nav pieslēgušies 
elektrībai, jo ēkas sienas jo- 
projām ir mitras un pastāv īssa-
vienojuma risks. Tāpat ir cietusi 
augstkalnieku iedzīve – mēbe-
les, sienas, uz kurām jau izvei-
dojies pelējums.

Jebkurai 
problēmsituācijai ir 
rodams risinājums

Turpinot tikties ar iedzīvo-
tājiem, trešdien sapulce aizritēja 
Naudītē.  

Domes priekšsēdētājs tikša-
nās sākumā informēja par paš-
valdības operatīvo rīcību pēc 
vētras, kā arī informēja par paš-
valdības turpmākajiem soļiem, 
kas tika veikti, lai nekavējoties 
varētu sniegt atbalstu iedzī-
votājiem. Turpinājumā Sociālā 
dienesta vadītāja Baiba Lucaua 
- Makalistere informēja par So-
ciālajā dienestā pieņemtajiem 
lēmumiem līdz šim brīdim, ai-
cinot iedzīvotājus nekautrēties 
rakstīt iesniegumus arī krīzes pa-
balsta saņemšanai. SIA «Dobeles 
komunālie pakalpojumi» vadītājs 
Ivars Spole sniedza informāciju 
par mājsaimniecību skaitu, kam 
jumti jau pilnībā atjaunoti vai 
nomainīti, savukārt Naudītes un 
Penkules pagastu pārvaldes va-
dītāja Ērika Karro atgādināja, ka 
jebkuru jautājumu gadījumā uz-
reiz jāvēršas pagasta pārvaldē, 
jo jebkurai problēmsituācijai ir 
rodams risinājums, ja vien par to 
tiek runāts. 

No Naudītes pagasta iedzī-
votājiem pašvaldība līdz 6. sep-
tembrim ir saņēmusi 138 iesnie-
gumus logu un jumtu nomaiņai, 
kā arī 41 iesniegumu krīzes pa-
balstam. No pagasta ir izvestas 
aptuveni 17 tonnas būvmateriālu 
atkritumu un 109 tonnas azbes-
ta šīfera, un iedzīvotājiem tika 
atgādināts arī par termiņiem, 
kādi jāņem vērā, lai varētu no-
dot šīferi un būvgružus, kā arī lai 
iesniegtu iesniegumus krīzes pa-
balsta saņemšanai.

Interesējās par 
ielu apgaismojuma 

neesamību

Papildus jautājumiem par 
vētras radīto seku novēršanu 
iedzīvotājiem bija vairāki citi 
jautājumi,  piemēram, par to, 
kāpēc Apguldē nedeg ielu ap-
gaismojums un vai nebūtu ie-
spējams Saules ielā, Naudītē, 
ierīkot apgaismojumu no jauna, 
jo tur apgaismojums reiz bijis, 

taču neviens no klātesošajiem 
neatcerējās, kāpēc tas likvidēts. 
Atbildes sniedza I.Gorskis un 
Ē.Karro, vēršot uzmanību, ka 
līdz šim vēl tiek ievērots elek-
trības taupības režīms, taču 
pavisam drīz – rudens/ziemas 
sezonā – apgaismojuma nodro-
šināšanas taktika tiks mainīta, 
lai šo gadalaiku tumšajā perio-
dā apgaismojums uz ielām būtu 
tādā apjomā, lai pārvietoties pa 
tām būtu droši.

Sarežģīts jautājums ir par 
pašvaldības ēkām Lielapguldē, 
kas vētras laikā arī ir palikušas 
bez jumta, bet, tā kā šīs ēkas 
ilggadēji ir tukšas, tā būtu ne-
saimnieciska pašvaldības rīcība, 
ja ēkām, kas netiek ilgus gadus 
izmantotas, tiktu mainīts jumts, 
kas nebūt nav lēts pasākums. 
Iedzīvotāji piekrita, ka pareizāk 
būtu ēkas nodot atpakaļ valsts 
īpašumā, jo atsavināt pašvaldība 
šīs ēkas nevar līguma nosacījumu 
dēļ.

Tikšanās noslēgumā domes 
priekšsēdētājs pēc uzklausīta-
jiem jautājumiem un sniegtajām 
atbildēm pateicās visiem, kuri 
aktīvi iesaistījušies un turpina 
iesaistīties, lai palīdzētu sakopt 
un atjaunot dabas stihijas postī-
jumus.

Dobeles novada iedzīvotāji 
tiek aicināti uz turpmākajām tik-
šanās reizēm, kuras norisināsies 
šodien Tērvetes kultūras namā, 
11. septembrī – Lejasstrazdu bib-
liotēkā un 12. septembrī – Pen-
kules skolā. Laiks joprojām ne-
mainīgs – pulksten 18.
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Uz tikšanos Bukaišos ieradās kupls iedzīvotāju skaits.
Domes priekšsēdētājs aicināja cietušos pēc palīdzības vērsties arī 
pagastu pārvaldēs.


